
Z A P I S N I K 
sa 18. sjednice Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju 
i prostorno planiranje, održane 13.decembra 2013. godine 

 
 

Sjednica je počela u 14:00 sati. 
Predsjedavao je Predrag Sekulić, predsjednik Odbora. 
Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: Slobodan Krušo Radović, Branko Čavor, 

Strahinja Bulajić, dr Novica Stanić, Obrad Gojković, Goran Tuponja i Šefkija Murić. 
Sjednici nijesu prisustvovali članovi Odbora: dr Filip Vuković, Veljko Vasiljević, Mićo 

Orlandić, prof dr Jelisava Kalezić i Almer Kalač.  
Sjednici je, u svojstvu predstavnika predlagača zakona, prisustvovao poslanik Neven 

Gošović.  
Sjednici je, u skladu sa članom 67 stav 2 Poslovnika Skupštine, prisustvovao Branimir 

Vujačić, sekretar Ministarstva poljoprivrede i ruralnog razvoja. 
Rad sjednice pratili su predstavnici medija. 
Pošto je konstatovano da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje, za sjednicu je 

utvrđen sljedeći:  
                     

DNEVNI RED: 
 

PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O POLJOPRIVREDI I 
RURALNOM RAZVOJU, koji su podnijeli koji su podnijeli poslanici Srđan Milić, Neven Gošović i 
Velizar Kaluđerović. 
 

 
Prva tačka dnevnog reda – PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O 
POLJOPRIVREDI I RURALNOM RAZVOJU, koji su podnijeli koji su podnijeli poslanici 
Srđan Milić, Neven Gošović i Velizar Kaluđerović 
 
 Uvodno izlaganje i obrazloženje Predloga zakona dao je Neven Gošović, predstavnik 
predlagača. Naveo je da iznos staračke naknade od 40,00 EUR, nosiocima porodičnog 
poljoprivrednog domaćinstva, koji je Vlada odredila, nije mijenjan od 2009. godine. S obzirom da 
se bliži uslovi za isplatu tih naknada propisuju Agrobudžetom, a Predlogom zakona se ne 
mijenjaju kriterijumi za ostvarivanje tog prava, (pravo na staračku naknadu može, prema 
Predlogu zakona, steći samo jedan od supružnika) smatra neophodnim da se zakonom uredi 
iznos staračke naknade na način kako je to učinjeno Zakonom o socijalnoj i dječijoj zaštiti. 
Naime, pojedincima koji nemaju prihod ni po kom osnovu, sada se isplaćuje iznos od 63,50 
EUR. Istakao je da bliži uslovi i postupak za isplatu staračke naknade kao i kriterijumi i postupak 
za ostvarivanje prava na isplatu jednokratne novčane pomoći, treba da budu uređeni 
podzakonskim aktom, a ne Agrobudžetom kakav je sada slučaj. 

 Podnošenje Predloga zakona ima za cilj poboljšanje materijalnog položaja staračkih  
domaćinstava, posebno u udaljenim selima, kojima prijeti depopulacija i napuštanje. 
 Branimir Vujačić, sekretar Ministarstva poljoprivrede i ruralnog razvoja, naglasio je da je 
nadležno ministarstvo već pokrenulo postupak izmjene i dopune postojećeg Zakona o 
poljoprivredi i ruralnom razvoju. Naglasio je da u javnoj raspravi povodom donošenja pozitivnog 
zakona, u vezi sa članom 24 kojim se predviđaju socijalni transferi porodičnim poljoprivrednim 
gazdinstvima, nije iskazan poseban interes za drugačije utvrđivanje uslova za isplatu staračkih 
naknada, nego što je to bilo predloženo. Osim toga, ni nadležno ministarstvo, a ni Odbor za 
turizam, poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje, kao nadležno radno tijelo Skupštine, nisu 
tražili više sredstava nego što je Predlogom zakona o budžetu za 2014. godinu, predviđeno za 



Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja. Ovo i stoga što je za nadležno ministarstvo u 2014. 
godini predviđena viša suma od one kojom je ministarstvo raspolagalo u toku kalendarske 2013. 
godine. Saopštio je da je, s obzirom na ograničenja budžetskih sredstava, moguće na nacrt, a 
kasnije i na Predlog zakona o poljoprivredi i ruralnom razvoju, koji je u pripremi, sa stanovišta 
staračkih naknada, djelovati amandmanski. Iznio je mišljenje da Predlog koji se razmatra na 
sjednici Odbora, ne treba prihvatiti. 
 Predsjednik Odbora Predrag Sekulić, naglasio je da je zbog ograničenja budžeta pitanje 
staračkih naknada, još uvijek, otvoreno. 
 Predstavnik predlagača, poslanik Neven Gošović je podsjetio da je cifra od 40,00 EUR 
koju je iznio obrazlažući Predlog zakona, dobijena u odgovoru na poslaničko pitanje o staračkim 
naknadama, postavljenom ministru poljoprivrede. Odgovor o nedostatku budžetskih sredstava, 
zbog čega i staračke naknade ne mogu biti više, dao je i premijer na premijerskom satu. 
Shvatajući da povećanje staračkih naknada znači i veći budžet, zbog čega je Predlog zakona za 
Vladu neprihvatljiv, izrazio je nadu da će se ovo važno pitanje po egzistenciju stare populacije 
uspješno riješiti. 
 
 Nakon izjašnjavanja Odbora, sa četiri glasa „za“ i četiri glasa “uzdržan”, Predlog zakona 
o izmjenama i dopunama Zakona o poljoprivredi i ruralnom razvoju, nije dobio potrebnu većinu. 
          

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Obrad Gojković.  
  

 
Sjednica je završena u 15:00 sati. 

 

****************** 

 
 

SEKRETAR ODBORA                                                                       PREDSJEDNIK  ODBORA  
 
Radana Damjanović                                                                                     Predrag Sekulić 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 


